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Geachte leden van de gemeenteraad,  
 
 
Inleiding 
Met belangstelling hebben wij kennisgenomen van het centrumplan Vinkeveen. Wij maken 
bij deze gebruik van de mogelijkheid om, mede namens de Vechtplassencommissie, onze 
zienswijze rond dit centrumplan kenbaar te maken. Wij zijn bereid om dit op 13 september 
2023 mondeling verder toe te lichten. 
 
 
Positieve aspecten: 
Vanuit Natuur- en Milieu organisatie De Groene Venen komen wij op voor Natuur en milieu in 
Vinkeveen en omstreken. Hieronder vallen niet alleen de mooie landschappelijke 
natuurgebieden zoals De Botshol, de Vinkeveense Plassen en het Veenweidegebied, maar 
met name ook het woon- en leefmilieu in de dorpen. Wij staan achter de opgaven om 
voldoende woningen te bouwen, en zien het huidige centrumplan als een goed integrale 
manier om op een duurzame en natuurinclusieve manier nieuwe woningen te realiseren. Het 
is verheugend om te lezen dat voor de herinrichting van het hoofdwegennet geen nieuwe 
wegen worden aangelegd, en dat verschillende oplossingen (30 km/uur, meer ruimte voor 
fietsers etc.) leiden tot veiligere situaties. Het is positief dat er ruim aandacht komt voor 
robuuste waterverbindingen, uitbreiding van vaarroutes en verbindingen tussen het oostelijke 
en westelijke deel en natuurvriendelijke oevers. Dit is voor zowel onze leefomgeving, het 
landschappelijke karakter en de natuur in en rond Vinkeveen een goed uitgangspunt. Toch 
zijn er in deze fase enkele aandachtspunten en adviezen te geven. Hieronder benoemen wij 
ze op hoofdlijnen.  
 
 
Aandachtspunten:  
 
 
1: Ontsluiten dijksterreinen Oostelijke Ringdijk. Er wordt aangegeven dat de dijksterreinen 
op dit moment technisch gezien geen functie hebben, en mogelijk ontsloten gaan worden 
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voor recreatie. Wij zijn hier tegen, want op dit moment zijn deze dijksterreinen uniek en 
hebben ze een heel belangrijke functie binnen Vinkeveen. Ten eerste zijn ze, juist omdat ze 
niet openbaar toegankelijk zijn, permanent begroeid met heel veel verschillende planten, 
struiken en bomen. Hier profiteren heel veel dieren van, zoals bodemorganismen, insecten, 
zoogdieren (zoals o.a. egels en vleermuizen) en veel (broed)vogels. Dit komt de 
biodiversiteit, die ook in ons gebied erg onder druk staat, ten goede! Daarnaast fungeren ze 
ook als groene longen, leveren zuurstof, vangen fijnstof weg en helpen tegen 
klimaatverandering. Wanneer de dijksterreinen anders worden ingericht, zal dit voor een 
groot deel verloren gaan. Daarnaast zal het dan volop gebruikt gaan worden door 
wandelaars, hondenbezitters, fietsers, hangjongeren die allemaal afbreuk gaan doen aan de 
huidige natuur- en landschapswaarden. Met de zandeilanden 1, 2, 4 en 5 zijn er al flink wat 
mogelijkheden om ook voor mensen zonder boot te genieten van de plassen. Daarnaast zou 
er misschien wel iets kunnen worden verbeterd aan het behoud en de toegankelijkheid van 
het huidige “eiland 13”, halverwege de N201.   
 
2: “Landmark”. In het plan staat het voorstel om een “landmark” of “markant gebouw”, van 
vijf bouwlagen met een goothoogte van 16m te ontwikkelen. De werkelijke nokhoogte zal nog 
veel hoger worden! Hier is naar onze mening totaal geen behoefte aan. Het is veel te hoog 
en massaal, doet daarmee afbreuk aan het hele centrumplan en is in die zin 
horizonvervuiling. Dit soort suggesties komen alleen van ontwikkelaars, en zijn hier niet 
nodig. We hebben in Vinkeveen al voldoende mooie herkenningspunten vanaf het water, 
zoals de verschillende kerken, het water, de legakker en het (openbaar)groen. Daarnaast is 
het relatief hoge Apollo-hotel ook al gebouwd als “Landmark”. Ook zijn wij kritisch op de 
gekozen hoogte van de grote gebouwen langs de N201. Er wordt aangegeven dat dit samen 
met de nieuwe geluidsschermen moet helpen bij het verminderen van de verkeersoverlast, 
maar aan de andere kant gaat het hier om grote zichtbare delen die zicht bepalend zijn voor 
het hele centrumplan. Ons advies is om deze bouwhoogte te heroverwegen.   
 
3: Groenstructuur. Op verschillende plekken (o.a. bij de westelijke dorpsrand, en langs de 
N201) wordt het beeld van de groene dorpsrand versterkt door aanleg van nieuwe 
boomgroepen en bosschages. Wij nemen aan dat hier gebruik wordt gemaakt van lokale 
boom- en struiksoorten zoals wilg, zwarte els, lijsterbes en vlier? Ook de juiste standplaats 
en hoe hoog de bomen kunnen worden zijn zeer belangrijk voor de uiteindelijke uitstraling op 
de omgeving. Wij adviseren ook om de juiste keuzes te gaan maken voor openbaar groen 
rondom parkeerplaatsen, om de uitstraling van auto’s zoveel mogelijk te maskeren, de 
uitstraling van het centrumplan te verbeteren en de biodiversiteit te stimuleren.   
 
Wij hopen dat u onze aandachtspunten kunt overnemen, en zijn nogmaals bereid om dit 
verder mondeling toe te lichten. 
 
 
Vereniging voor natuur- en milieubescherming 
De Groene Venen, Gerard Korthals 
 
Mede namens Stichting Commissie voor de Vecht en het Oostelijk en Westelijk 
Plassengebied 


